
Kinoliidu Üldkogu 30.aprillil kell 15.00

PROTOKOLL

Päevakord:
1. Üldkogu rakendamine: koosoleku juhataja, protokollija, häältelugemise komisjoni
ja töökorra kinnitamine      
2. Juhatuse aruanded (juhatuse esimees Alvar Kõue)
3. Tegevjuhi aruanne (Kadri Vaas)
4. Majandusaasta aruanne (Merilin Unt Skype´i vahendusel)
5. Põhikirja muudatused (Jaanis Valk)
6. Muudatused stipendiumite taotlemise korras (Kadri Vaas)
7. Sõnavõtud aruannete kohta a 3´
8. Majandusaasta 2018 aruande kinnitamine
9. Seeniorite sõnavõtt (Erika Laansalu)
10. Registreeritud sõnavõtud a 5´
11. Vaba mikrofon
12. Üldkogu lõpetamine

1. Üldkogu rakendamine

Koosoleku juhatajaks valitakse Mattias Veermets, protokollijaks Raili Reinsalu,
häältelugemise komisjoni kolm liiget: Jaanis Valk, Laura Raud, Margit
Keerdo-Dawson.

Koosoleku juhataja tutvustab päevakorda. Üldkogu kinnitab päevakorra.

Koosoleku avamisel on kohal 60 EKL liiget, neist volitusi 19. Hääletussedeleid
kokku 60.

Teise päevakorra punkti jooksul (Juhatuse aruanded) liitub 4 EKL liiget.
Hääletussedeleid kokku 64.

2. Juhatuse aruanded

Juhatuse esimees Alvar Kõue:

Eesti film on elujõulisem ja tugevam kui kunagi varem. Oleme teinud korduvaid
rekordeid ning vaatajaskond on leidnud taas tee kinno, et vaadata eesti filme. Nii on
ka Kinoliit elujõuline ja tugev ning teeme rekordeid - 329 liiget.



Ühtlasi on leidnud Kinoliidu liikmed tee meieni nii nagu on vaatajad leidnud tee eesti
filmini. Seda näitab üha suurenev stipendiumite taotluste hulk. Mul on hea meel, et
oleme saanud neid toetada ning anda panuse filmivaldkonna arengusse. 

Kinoliidu juhatust on saatnud tegus aasta. Oleme tegelenud aktiivselt
majahaldusküsimustega, mille tulemuseks on aktiivne külaliskorter teisel korrusel
ning uued rentnikud allkorrusel. Praeguseks seisuks on täidetud kõik võimalikud
rendipinnad. Plaan on ka uuendada konverentsiruum.

Nii nagu on olulisel kohal Kinoliidu jaoks toetada Kinoliidu liikmeid, on ka oluline
toetada valdkonda üldisemalt nii hariduse kui ka harimise temaatikatel. Aktiivselt
tegelema noorte seanssidega ning üldisemas plaanis oleme kompimas ja
kaardistamas võimalusi, kuidas luua võimalusi filmihariduse ja harituse
kaasaaitamisel. Kui meie praegused kinovaatajate numbrid on rekordilised, siis on
oluline, et see jätkuks ka edaspidi ning ka et noorem põlvkond kõneleks filmikeelt.
Nendest ideedest lähtuvalt oleme otsimas võimalusi, kuidas lahustada killustatust
ning luua tervik, mis aitaks kaasa koostööle ning seaks tähtsuse filmiharidusele, mis
panustaks järelkasvu.

Oleme ka otsimas võimalusi, kuidas saaks Kinomaja selles ideekavas kaasa rääkida.
Eelkõige on Kinomaja loodud kino näitamiseks ning filmikeele edasi kandmiseks.
Loodame, et kuskil tulevikus paistab Kinomaja peale projektorikiir, mis tooks seda
helgust ja selgust. Teeme omalt poolt kõik, et selleni jõuda.

Kuid seda ei saa juhtuda ilma Kinoliidu kõige suurema jõuta - nende liikmeteta.
Seega palume kõigil liikmetel aktiivselt kaasa rääkida kõikides diskussioonides ja
aruteludes. Iga liit on nii aktiivne kui on tema liikmed. Oleme näinud viimastel aastatel
kasvavat aktiivsust ja tahame, et see jätkuks. 

3. Tegevjuhi aruanne (lisa 1)

EKL tegevjuht Kadri Vaas teeb ülevaate:

1) Kinoliidu üldisest seisust: liikmetest, liikmemaksudest, töötajatest.

2) Kinoliidu tegevustest 2018. aastal:

Filmiteisipäevad kokku 10 korda (märtsis, aprillis, oktoobris, novembris),
laste ja noorte projektid koostöös filmitegijatega 9 korda (märtsis, mais,
juunis, detsembris), traditsiooniline Teeme Ära talgupäev Pärnamäel,
Baltijos Banga (Nida) festivalil osalemine, jätkus Kinoliidu fotonäituse
„Kaadiragune elu“ ringreis Eestimaal. Lisaks algatas ja viis Kinoliit koostöös
BFM-iga läbi stsenaristikaeksperdi Linda Aronsoni meistriklassi ning osales



regulaarsetel kohtumistel teiste loomeliitude esindajatega. Kinoliidu liikmete
soovil korraldati aasta lõpus esimene esmaabi koolitus ning koostöös
EFI-ga toimus aasta lõpus filmiinimeste ühine jõulupidu. Konverentsisaali
on hoitud korras ja kohandatud eriala inimeste koosolekute, töötubade jms
läbiviimiseks, ning jätkati ka Kinoliidu liikmete nimel Kultuurkapitalile juubeli-
ja toimetuleku toetuste ning matusetoetuse taotluste esitamist.

3) Kinoliidu tuludest:

Kinoliidu tulud koosnesid liikmemaksudest, ruumide rendituludest,
Kultuurkapitali, Eesti Filmi Instituudi ja Tallinna linna projektitoetustest ning
Kultuuriministeeriumi loovisikute ja loomeliitude seaduse alusel
makstavatest loometoetustest ja stipendiumitest.

4) Kinomaja rendipinnast ja rentnikest:

Kinomajas on üldkasulikku pinda ca 1033 m2.
Välja renditav pind ca 839,5 m2,
Kinoliit kasutas majast ca 154,5 m2 ja
Üldkasutatavat pinda oli ca 19 m2.

Kinoliidu rentnikud olid 2018. aastal:
1. Eesti Filmi Instituut (rentides 322 m2)
2. OÜ Kinokohvik Sinilind (rentides 469,65 m2) – kuni 05.05.2018
toimunud erakorralise rendilepingu lõpetamiseni
3. Primitiiv OÜ (rentides 310 m2) – Uus tänav 3 I korrus
4. OÜ Oldense (rentides 33,5 m2)
5. Kinoliidu külaliskorter (64 m2) – avati 31.07.2018

2018. aastal Kinoliidu kasutuses olnud 154,5 m2 jaguneb järgmiselt:
● Kinoliidu kontor (12,2 m2)
● Konverentsiruum (61,7 m2)
● Kinoliidu arhiiviruum (16,2 m2)
● Projektsiooniruum (40 m2)
● Kelder II trepikoja all (24,4m2)

5) 2018. aastal eraldatud loometoetustest

2018. aastal maksti loometoetusi viiele Kinoliidu liikmele kogusummas
14 996 €

6) 2018. aastal eraldatud stipendiumidest



2018. aastal toetati noorte filmitegijate õpinguid välisriikide filmikoolides,
täienduskoolitusi ning Püha Jüri stipendiumi väljaandmist parimale BFM
filmitudengile.
2018. aastal maksti loomestipendiume välja kokku 31 korral kogusummas
23 991 €

Liikmemaksu võlad on 2018. aasta seisuga ca 6500 €

Kokkuvõtteks:
2018. aastal liikus Kinoliidu loometoetuste ja stipendiumite väljamaksmine
tasapisi normaalsesse rütmi. Kevadel 2018 valitud uuel juhatusel oli tänu eelmise
juhatuse põhjalikule analüüsile ja mineviku auditile nii liidusiseselt kui ka suhetes
Kultuuriministeeriumiga palju selgem stardipositsioon.

2018. aasta kõige tõsisem probleem oli õnnetuseks seotud Kinomaja 1. korruse
suurrentnikuga. Suhe pingestas tõsiselt Kinoliidu eelarvet. Vaatamata sellele
õnnestus Kinoliidul 2018. majandusaasta lõpetada vaid ca 5000 eurose
miinusega. Missugusel viisil? Tänu remonditud ja seejärel aktiivselt müüdud
külaliskorteri tuludele, millega tegelesid igapäevaselt Kinoliidu kontori töötajad
Raili Reinsalu ja Kadri Vaas.

4. Majandusaasta aruanne – Merilin Unt (LISA 2)

Küsimused puuduvad.

5. Põhikirja muudatused

5.1.Punkt 3.1 (liideti punktid 3.1 ja 3.4):

3.1 Liidu liikmeks võib saada professionaalses filmiloomes tegutsev isik, kes on Eesti
Vabariigi kodanik või elab alaliselt Eestis. Liikmeks vastuvõtu eelduseks on liikmelisuse
taotleja loometegevus ja/või filmialane haridus.

Koosoleku juhataja paneb põhikirja muudatuse punkti 3.1 kinnitamiseks
hääletusele:

Poolthääli: 22 + 31 + 11 = KOKKU 64

Vastuhääli: 0

Erapooletuid: 0

Põhikirja muudatus punkt 3.1 on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

5.2.Punkt 3.3 (täiendatud):



3.3. Ühingu liikmeks võetakse juhatuse otsusel lihthäälteenamusega. Kui juhatuse otsuse
tegemisel jagunevad poolt ja vastu hääled võrdselt, on otsustavaks juhatuse esimehe
hääl.

Koosoleku juhataja paneb põhikirja muudatuse punkti 3.3 kinnitamiseks
hääletusele:

Poolthääli: 22 + 31 + 11 = KOKKU 64

Vastuhääli: 0

Erapooletuid: 0

Põhikirja muudatus punkt 3.3 on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

5.3.Punkt 3.4 (lisatud):

3.4. Isik loetakse ühingu liikmeks pärast juhatuse otsuse tegemist ning liikmemaksu
tasumist.

Koosoleku juhataja paneb põhikirja muudatuse punkti 3.4 kinnitamiseks
hääletusele:

Poolthääli: 22 + 31 + 11 = KOKKU 64

Vastuhääli: 0

Erapooletuid: 0

Põhikirja muudatus punkt 3.4 on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

5.4.Punkt 4.1.7:

Juhatus on arutanud ja jõudnud seisukohale, et järgmisel aastal arutada kas
Eetikakomisjonil on praegusel kujul mõtet. Eetikakomisjoni poole pöördutakse
tegelikult õiguslike küsimustega paar korda aastas, ja seal ei ole eetikaga mingit
pistmist. Eetikakomisjoni liikmetel puudub pädevus selliseid otsuseid teha ja ei ole
hoobasid et asja ühele või teisele poole kallutada. Eetika on moraal, kas me
saame hakata seda kirja panema ja seda inimestelt nõuda. See on dilemma, mille
üle juhatus mõtles.

Elen Lotman: Kui noored küsivad miks ma peaksin Kinoliitu astuma, siis mina
ütlen alati et Kinoliit aitab sinu huve ja õiguseid kaitsta.

Eetikakomisjoni liige Martti Helde: Minu subjektiivne seisukoht on see et kui meie
poole pöördutakse, siis me ei saa midagi muud teha kui kaasa elada. Me saame
suunata ja arvamust avaldada ja kokku saada, aga seal saab see tee otsa.
Eetikakomisjoni siht ja võimekus võiks olla koondatud Kinoliidu juhatuse alla.
Näiteks 9-st liikmest 2 menetleb sääraseid juhtumeid.



Kersti Uibo: Me oleme ainuke loomeliit, kellel ei ole eetikakoodeksit.
Eetikakoodeks räägib väärtustest. Kui me nüüd Eetikakomisjoni ka ära kaotame,
siis mis kaitseb liikmeid selle eest. Praegu on väga ohtlik aeg ja seetõttu on minu
jaoks eetikakoodeks väga tähtis.

Martti Helde: Me oleme alles aasta aega tegutsenud. Võibolla vaadata mida teine
aasta kaasa toob ja võtta see teema arutlusele järgmisel üldkogu koosolekul.

Kokkuvõte: Võtta teema uuesti arutlusele 2020.aasta alguses.

5.5.Punkt 4.1.9 (täiendatud):

4.1.9 saada liidult või tema poolt volitatud isikult kutsealast või (autori-) õiguslikku
nõustamist;

Koosoleku juhataja paneb põhikirja muudatuse punkti 4.1.9 kinnitamiseks
hääletusele:

Poolthääli: 22 + 31 + 11 = KOKKU 64

Vastuhääli: 0

Erapooletuid: 0

Põhikirja muudatus punkt 4.1.9 on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

5.6.Punkt 4.2.7 eemaldada, kuna on olemas toimiv Eesti Filmi andmebaas,
kuhu on registreeritud kõik Eesti filmid:

4.2.7 registreerida ja teatada teostest, mille liige on liidu loomealal loonud või esitanud
vastavalt Eesti Kinoliidu teostest teatamise ja registreerimise korrale.

Koosoleku juhataja paneb põhikirja muudatuse punkti 4.2.7 kinnitamiseks
hääletusele:

Poolthääli: 20 + 31 + 11 = KOKKU 62

Vastuhääli: 2

Erapooletuid: 0

Põhikirja muudatus punkt 4.2.7 on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

5.7.Punkt 5.1.2 (täiendatud):

5.1.2 põhikirja mitte täitmise korral või liidu olulisel määral kahjustamise korral;

Koosoleku juhataja paneb põhikirja muudatuse punkti 5.1.2 kinnitamiseks
hääletusele:

Poolthääli: 22 + 31 + 11 = KOKKU 64



Vastuhääli: 0

Erapooletuid: 0

Põhikirja muudatus punkt 5.1.2 on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

6. Muudatused stipendiumite taotlemise korras

Kinoliidu juhatus viis stipendiumite taotlemise korras sisse kaks muudatust:

3.10 Stipendiumi ei saa taotleda tagantjärele, st juba toimunud koolitustele ja õpingutele.

3.11 Stipendiumi saavad taotleda Kinoliidu liikmed, kes on kuulunud Kinoliitu vähemalt 6
kuud.

Ettepanek Elen Lotmanilt: Kas võiks kaaluda et Kinoliidu liikmed peavad olema
liitu kuulunud 3 kuud, mitte 6 kuud. Seda sellepärast et tavaliselt tekib vajadus
stipendiumi järele peale seda kui on BFM lõpetatud ja tekib soov siirduda õppima
kraadiõppesse välismaal.

Juhatus kaalub ettepanekut järgmisel juhatuse koosolekul.

7. Sõnavõtud aruannete kohta - a` 3 min

Sõnavõtud puuduvad.

8. Majandusaasta aruande kinnitamine

Koosoleku juhataja paneb majandusaasta aruande kinnitamiseks hääletusele:

Poolthääli: 22 + 31 + 11 = KOKKU 64

Vastuhääli: 0

Erapooletuid: 0

Majandusaasta aruanne on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

9. Seeniorite sõnavõtt

10.Registreeritud sõnavõtud

Registreeritud sõnavõtte ei ole.



11.Vaba mikrofon

Ettepanek KL liikmelt: Kinoliidu liikmed võiksid saada külastada tasuta (eesti)
filme kohustusega anda pärast tagasisidet.

Ettepanek Elen Lotmanilt: Suunan alati filmitudengeid tegema intervjuusid
seenioritega. Palun olge valmis leidma aega ja andma neile intervjuud, see on
neile väga oluline.

Piret Tibbo-Hudgins: 6.juunil toimub Eesti Filmi suvepidu Filmimuuseumis. Palun
broneerige endale see kuupäev.

Ettepanek KL liikmelt: Kas on plaanis fuajee remont ja kinosaali ukse remont,
seda on piinlik vaadata.

Ettepanek KL liikmelt: Kas võiks teha kalkulatsiooni, kui palju maksab selle saali
renoveerimine.

Vastab tegevjuht Kadri Vaas: saal on välja renditud rendilepinguga, meie
kasutame seda saali kaks korda nädalas. Kogu maja renoveerimine maksab u 1
miljon.

12.Üldkogu kuulutatakse lõppenuks

Protokollis Üldkogu juhataja
Raili Reinsalu Mattias Veermets

Tallinnas, 30.aprillil 2019


